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Wyciąg z Protokołu nr 0052/VII/07 

z posiedzenia Rady Miasta Tychy V kadencji, 

które odbyło się w dniu 31 maja 2007 r. w sali sesyjnej 

Urzędu Miasta Tychy. 

 

w części dotycz ącej Sprawozdania z działalno ści Prezydenta Miasta 

za okres od 27 kwietnia do 31 maja 2007roku. 

(punkt 21 porządku dziennego sesji). 
 

 
 
 
Ad 21. 
 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta z wykonania uchwał Rady Miasta oraz informacja 
o działalności Prezydenta za okres od 27 kwietnia do 31 maja 2007 roku. 
Prezydent Miasta Andrzej Dziuba na początku poinformował wszystkich, Ŝe po uprawomocnieniu się 
wyroku – korzystnego dla gminy – wpłynęły na konto miasta pieniądze od Spółki ‘Hallo”. Jest to kwota 
ponad 100 tys. zł. ZłoŜono równieŜ w Prokuraturze podejrzenie o popełnienie przestępstwa przez 
Spółkę „Hallo”, poniewaŜ uprawomocnienie wyroku - daje pewny argument, Ŝe miasto niesłusznie nie 
otrzymywało przychodów z targowiska przy ulicy Sadowej. W przypadku pozytywnego rozpatrzenia 
przez Prokuraturę tego wniosku – roszczenia Tychów wobec Spółki będą sięgały kilkunastu milionów 
złotych. 

Następnie Prezydent przedstawił wyniki egzaminów sprawdzających Okręgowej Komisji 
Egzaminacyjnej. Poinformował wszystkich, Ŝe na drugim miejscu w całym województwie śląskim – 
zaraz za Bielskiem-Białym, które uzyskało średnia: 28,4 punkty– są Tychy z wynikiem 27,29 punktów. 
Trzecia była Częstochowa-27,13. Natomiast najgorzej na Śląsku wypadły Świętochłowice – 23,8 
punktów. To juŜ kolejny rok, kiedy tyskie szkoły osiągają tak wysokie wyniki nauczania. 

Prezydent poinformował o stanie prac związanych z realizacją „Planu gospodarki ściekowej w 
Tychach”. Trwają prace projektowe. Najwięcej decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 
publicznego dotyczy dzielnicy Czułów. W okresie wakacyjnym planowane jest juŜ rozpoczęcie prac na 
tym terenie, być moŜe równieŜ na terenie Zwierzyńca. Z harmonogramem i szczegółami prac moŜna 
zapoznać się u Pana radnego Jerzego Sienickiego. Prezydent oznajmił, Ŝe Tychy mają juŜ 
zapewnienie z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska przyznania bardzo preferencyjnego 
kredytu w kwocie ponad 120 mln. zł. i z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej - ponad 48 mln. zł.  

Prezydent wspomniał o rozpoczęciu kampanii społecznej „StrzeŜonego – sąsiad strzeŜe”. Ma 
ona poprawić bezpieczeństwo mieszkańców, skłonić ich do reagowania na sytuacje niebezpieczne, a 
takŜe przyczynić się do budowania zaufania i przyjacielskich relacji sąsiedzkich. Szczegółowy 
program działań zostanie podany 6 czerwca w budynku StraŜy Miejskiej, gdzie odbędzie się 
konferencja prasowa z udziałem Prezydenta Miasta, Komendanta Miejskiego Policji oraz Komendanta 
StraŜy Miejskiej.  

Następnie referujący przedstawił dane liczbowe dotyczące stanu bezrobocia w Tychach. I tak 
procent bezrobocia to 8,8 %. W mieście są 4573 osoby bezrobotne, w tym 2848 to kobiety. 
Bezrobotnych męŜczyzn jest zaledwie około 1700 i są to osoby, które – w obliczu tak duŜej ilości ofert 
pracy obecnej teraz w mieście – po prostu nie chcą pracować. Prezydent podkreślił, ze sami 
pracodawcy przychodzą i skarŜą się na brak chętnych pracowników. 

Zakończył się proces prywatyzacji Elektrociepłowni. I choć blisko podpisania umowy była 
francuska firma Dalkia – o czym Prezydent wspominał na kwietniowej sesji – to całą transakcję 
sfinalizowano w końcu z Energetyką Południe, największym koncernem w południowej części Polski. 
W najbliŜszym czasie zostaną więc uregulowane wszystkie zobowiązania Elektrociepłowni Tychy. 
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Następnie Prezydent przeszedł do tematu skrzyŜowania Mikołowska- Oświęcimska- Katowicka. 
Rezultatem posiedzeń dwóch Komisji jest zatwierdzenie projektu budowy na tym odcinku 
dwupoziomowego skrzyŜowania, które powinno rozwiązać problemy komunikacyjne obok Browaru.  
Propozycja Wydziału Komunikacji Urzędu Miasta Tychy zakłada budowę estakady w ciągu drogi 
krajowej nr 44 (ulice Mikołowska i Oświęcimska), która przeprowadziłaby ruch tranzytowy ponad 
istniejącym skrzyŜowaniem. Pod estakadą funkcjonowałoby przebudowane skrzyŜowanie z 
sygnalizacją świetlną połączone tzw. łącznicami z estakadą. Wydział Komunikacji Urzędu Miasta 
Tychy zakłada budowę estakady w ciągu drogi krajowej nr 44 (ul. Mikołowska-Oświęcimska). Dzięki 
temu ruch tranzytowy zostałby przeprowadzony nad obecnym skrzyŜowaniem z ul. Katowicką. Pod 
estakadą nadal znajdowałoby się skrzyŜowanie z sygnalizacją świetlną, które byłoby połączone 
łącznicami z estakadą. 

Prezydent wspomniał o piśmie wystosowanym do Związków Zawodowych Fiat w związku ze 
zgłoszonym problemem wyjazdu z fabryki FIat Auto Poland i przyległych firm w godzinach końca 
zmiany. Prezydent przypomniał, Ŝe na skrzyŜowaniu przy Fiacie zamontowano juŜ wcześniej 
nowoczesne urządzenie, które komputerowo reguluje światłami w poszczególnych kierunkach, 
zaleŜnie od natęŜenia ruchu. Referujący stwierdził, Ŝe na razie nie ma juŜ więcej moŜliwości poprawy 
komfortu kierowców wracających z pracy. W przyszłości moŜna pomyśleć o przebudowie i stworzeniu 
czegoś w rodzaju ronda ale – co podkreśla Prezydent – skoro w pozostałych godzinach nie ma tym 
odcinku drogi problemu, nie jest to teraz najpilniejszą inwestycją miasta. 

Prezydent poinformował takŜe o XVI Tyskim Seminarium Majowym, które odbyło się 11 maja 
w WyŜszej Szkole Zarządzania i Nauk Społecznych. Jednym z jego wyników – a zatwierdzonym przez 
Radę Miasta w zmianach budŜetowych – jest planowana budowa skateparku. Ma on być 
zlokalizowany w parku Jaworek. 

Ostatnio miasto Tychy gościło delegację Europejskiego Komitetu Olimpijskiego, byli szefowie 
komitetów olimpijskich ze Szwajcarii i Finlandii. Byli oni bardzo usatysfakcjonowani poziomem 
technicznym, jaki posiada agregat chłodniczy lodowiska.  

Prezydent wspomniał równieŜ o swoim i Zastępcy Prezydenta ds. Infrastruktury Henryka 
Borczyka wyjeździe w dniach 25-26 maja do Berlina Marzahn-Hellersdorf. To miasto partnerskie 
Tychów obchodziło swoje święto. Gościła tam równieŜ 30 osobowa grupa młodzieŜy. W tym roku mija 
piętnaście lat współpracy tej dzielnicy stolicy Niemiec oraz Tychów. W ramach obchodów rocznicy 
między innymi w parku Biesdorf zorganizowano kilkudniowy festyn -Święto Kwiatów. Oprócz tego 
jedna z tyskich firm przygotowała ekspozycję kwiatową, a młodzieŜ stoisko z materiałami 
promocyjnymi naszego miasta. Swoje produkty berlińczykom oferowała i – co trzeba zaznaczyć 
cieszyła się wielkim zainteresowaniem - Kompania Piwowarska. Tym bardziej, Ŝe zaraz obok 
serwowano tradycyjne dania polskiej kuchni. Sponsorami tyskich stoisk między innymi byli: Sertop i 
Ekoland. MoŜna było równieŜ posłuchać koncertu rockowej grupy CREE.  
Jednym z wielu pozytywnych wyników tej polsko-niemieckiej współpracy jest porozumienie dotyczące 
warsztatów dla młodych grup muzycznych. W czerwcu ma wyjechać kolejna grupa młodzieŜy. 
Prezydent na koniec przekazał informację dotyczące budowy Stadionu Miejskiego. Prace trwają, do 
końca roku ma być przygotowana dokumentacja inwestycji aby w budŜecie zabezpieczyć środki na tą 
budowę. 
Wobec braku dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Tychy radna Magdalena Idzik przystąpiła do 
realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Informacja:  
Protokół nr 0052/VII/07 z posiedzenia Rady Miasta Tychy w dniu 31 maja 2007r. Rada Miasta przyjęła 
na sesji w dniu 28.06.2007 r. 
 
 
Sporządziła: 
Barbara Pukocz 
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